

遠雄航空自由貿易港區股份有限公司 函

地 址：33747 桃園市大園區航翔路 101 號
承辦人：薛宛伶
電 話：03-3992888 分機 5490
傳 真：03-3938508

受文者：台北市航空貨運承攬商業同業公會

發文日期：中華民國 110 年 7 月 1 日

發文字號：遠港(110)字第 324 號

速 別：

密等及解密條件：普通

附 件：收費標準說明

主旨：配合內政部警政署航空警察局因應國際民航組織(ICAO)最新保安政策，公告自 2021 年 8 月 1 日起收取出口貨物過檢服務費用。

說明：

- 一、依空運管字第 1105009390 號函核備在案。
- 二、配合航空警察局第四階段出口貨物「全面安檢」措施，提前至 2021 年 5 月 19 日實施。
- 三、本公司倉庫使用費費率表修正案，將自 2021 年 8 月 1 日起實施，本次費率表(詳如附件)增修訂說明如下：

	項目	收費費率	收費單位
壹、 倉儲	五、一般出口貨物(含港區)及轉口貨物過檢	2.00	元/公斤/提單

- 四、本公司 2021 年 8 月 1 日實施之費率表公告，亦可參閱本公司網站：
<https://www.ftz.com.tw/>。

正本：台北市報關商業同業公會、台北市航空貨運承攬商業同業公會、
臺灣桃園國際機場航空公司代表聯席會貨運小組

董 事 長

葉鈞耀

遠雄航空自由貿易港區股份有限公司 函

地 址：33747 桃園市大園區航翔路 101 號
承辦人：薛宛伶
電 話：03-3992888 分機 5490
傳 真：03-3938508

受文者：台北市報關商業同業公會

發文日期：中華民國 110 年 7 月 1 日

發文字號：遠港(110)字第 324 號

速 別：

密等及解密條件：普通

附 件：收費標準說明

主旨：配合內政部警政署航空警察局因應國際民航組織(ICAO)最新保安政策，公告自 2021 年 8 月 1 日起收取出口貨物過檢服務費用。

說明：

- 一、依空運管字第 1105009390 號函核備在案。
- 二、配合航空警察局第四階段出口貨物「全面安檢」措施，提前至 2021 年 5 月 19 日實施。
- 三、本公司倉庫使用費費率表修正案，將自 2021 年 8 月 1 日起實施，本次費率表(詳如附件)增修訂說明如下：

	項目	收費費率	收費單位
壹、 倉儲	五、一般出口貨物(含港區)及轉口貨物過檢	2.00	元/公斤/提單

- 四、本公司 2021 年 8 月 1 日實施之費率表公告，亦可參閱本公司網站：
<https://www.ftz.com.tw/>。

正本：台北市報關商業同業公會、台北市航空貨運承攬商業同業公會、
臺灣桃園國際機場航空公司代表聯席會貨運小組

董事長

葉鈞耀

遠雄航空自由貿易港區股份有限公司

倉儲使用費率表

110年08月01日起實施

單位：新台幣元

項目	收費費率		收費單位	付 款 人			備 註	
	進 口	出 口		進 口	出 口	轉口		
壹、一般貨物	1.進、出口(含海空聯運)	1-3日	300公斤(含)以內 300公斤以上	6.00 2.00	元/公斤	受貨人	1. 特殊貨物係指冷凍貨物、冷藏貨物、溫控貨物、動植物、或與經貨主報值其價值超過每公斤新台幣壹仟元(含外幣折算)之貨物、及國際航空協會所規定之貴重物品等。 2. 機放貨物因故未放行，經核准改存本公司進出口倉者，除於存機放倉期間按機放貨物費率計算外，自改存倉庫之日起，另依貨物之性質按一般貨物或特殊貨物費率計算。 3. 出口及轉口集運貨物以主提單計費；進口集運貨物以主提單號碼進倉者，以主提單為計費標準；以分提單號碼進倉者，以分提單為計費標準。 4. 航空快遞貨物專區處理之貨物(含專差快遞貨物)以航空快遞貨物計費。 5. 轉運係指目的地為小港機場之貨物經由運送人安排保稅卡車將貨物自桃園機場運送至小港機場清關提領者。 6. 一般進出口貨物1-3日內，如遇週休二日(週六、週日)，該週休二日之倉儲費以一日計算，如遇週一或週五為中央主管機關核定應放假日，則該假日之倉儲費亦不計算，惟若業者於週六、週日或前述不計算倉儲費之日申請進、出倉者，則不予優惠。	
		4-6日		2.50				
	2.進、出口整盤、櫃(含海空聯運)	1-2日		2.00	元/公斤	受貨人		
		第3日起		2.50				
	3.轉口	1-2日		1.00	元/公斤	申請貨物進倉者		
		第3日起		0.60				
	4.轉運	1-2日		1.20	元/公斤	受貨人		
		第3日起		0.60				
	二、特殊貨物	1.進、出口(含海空聯運)	1-2日	300公斤(含)以內 300公斤以上	6.00 2.50	元/公斤		受貨人
			3-4日		2.50			
2.轉口		1-2日		1.50	元/公斤	申請人		
		第3日起		1.20				
3.轉運		1-2日		2.00	元/公斤	申請人		
		第3日起		1.20				
三、危險貨物	1.進、出口(含海空聯運)	第1日		6.00	元/公斤	受貨人		
		第2日		2.50				
		第3日起		3.50				
	2.轉口	第1日		2.00	元/公斤	申請人		
第2日起			1.50					
3.轉運	第1日		2.20	元/公斤	申請人			
	第2日起		1.50					
四、機放貨物	進、出口	0-12小時	200公斤(含)以內 200公斤以上	5.50 2.00	元/公斤	受貨人		
		12-24小時		1.70				
		24小時以上		2.50				
	五、一般出口貨物(含港區空運)、轉口貨物過檢服務				2.00	元/公斤	託運人	
六、民航運輸業無運費之自用物品	第1-6日	300公斤(含)以內 300公斤以上		5.00 1.50	元/公斤	貨物所屬之運送人		
		第7日起		2.00				
七、航空快遞貨物				4.00	元/公斤	受貨人		
八、最低收費額	進、出口			100.00	每提單	受貨人		
		進、出口整盤(櫃)		1000.00				
	轉運			50.00	每提單	申請人		
		航空快遞貨物		40.00				
貳、盤櫃保管	一、貨 盤	一個單位		10.00	元/塊/日	申請人		
	二、貨 櫃	一個單位		50.00				
		一個單位		100.00				
參、其它	一、租用裝備	1.動力拖車		150.00	元/每十分鐘	申請人		
		2.堆高機	3,000公斤(含)以內 3,000公斤以上	250.00 400.00				
	二、出口及轉口貨經交予同意承運之運送人後復行退倉存儲，而每班次其重量在500公斤以上者				0.60	元/公斤	申請人	
		三、(一) 下列情形之一者： 1.進口貨物交受貨人後，復行退倉存儲者。 2.一般出口貨物進倉者，復行辦理退關者。 3.出口貨物申請重新過磅而重量無誤者。 4.進口或轉口貨物申請過磅者。 5.轉口貨物申請裝(拆)盤(櫃)者。 6.再次申請裝(拆)盤(櫃)者。 7.整盤整櫃貨物須驗貨或調整貨物者。 8.應申請人之申請而提供特別服務者。 (二) 溫控櫃預冷者 (三) 每提單最低收費額			0.60			元/公斤
	四、1.發票遺失申請補發或更改資料申請 2.申請證明文件者 3.更改貨箱上記錄者 4.快遞退關、退運、移倉手續費 5-1 進口貨物申請優先拆點進倉者-3,000公斤(含)以內 5-2 進口貨物申請優先拆點進倉者-3,000公斤以上 6-1 CCTV調閱以及溫控櫃之檢查與紀錄者-3,000公斤(含)以內 6-2 CCTV調閱以及溫控櫃之檢查與紀錄者-3,000公斤以上				2.00 100.00 50.00 100.00 100.00 150.00 1000.00 2000.00 1000.00 2000.00	元/公斤 元/次 元/次 元/張 元/每提單 元/次 元/每提單	申請人	
		五、申請CCTV光碟燒錄者			500.00			元/30分鐘
	以上各項收費每單均外加5%之營業稅							

附 註：
 1. 機放貨物進倉以十二小時為一計費單位，其不足十二小時部份以十二小時計；其它貨物存倉及盤櫃保管以整日(零時至24時)為計費單位，其不足一日部份以一整日計。
 2. 貨物存倉及盤櫃保管以整日(零時至24時)為計算單位，其不足一日部份以一整日計。
 3. 貨物重量以公斤為計費單位，貨物過磅後公斤以下小數點第一位採四捨五入至整數位計費，貨物實際重量與體積重量以兩者中較大者計費，每筆計費元以下四捨五入。
 4. 同一班機之進口貨物，存倉計費時間以第一筆貨物進倉時間為準。
 5. 同一提單之貨物存倉計費時間以第一筆貨物進倉時間起算，但分批進倉者，以各批實際進倉時間分別計算，但出口貨物當日分批進倉者，仍依主提單計費。
 6. 同一提單之貨物其一部分為特殊貨物，一部分為普通貨物，各依實際重量分別以一般貨物及特殊貨物計費。
 7. 民用航空運輸業無運費之自用物品，如有特殊貨物存儲本公司特殊物品區時，仍依本表之特殊貨物計費。
 8. 本表壹、倉儲之一、進出口貨物之1-3日、2.進出口整盤(櫃)貨物之1-2日與4轉運之1-2日內，以及二、特殊貨物1.進出口貨物之1-2日內與轉運之1-2日內，如遇天然災害或不可抗力之因素致無法辦理進、出倉作業者，得順延計費。如因天然災害致無法至本公司辦理貨物進、出倉作業時，以貨物所在地縣、市政府所發布之停班日期為不計倉租日數之依據。
 9. 本表壹、倉儲項目下收費費率係採分段計算，存倉天數逾一階段者，分段合計；收費單位為元/公斤者，係依重量(公斤)計費，不另按日收費，收費單位為元/公斤/日(每十二小時)者，除按重量計費外，並需按日(每十二小時)計費。
 10. 有關業者針對超重、超體積之精密儀器申請於桃園機場北口放行者，其特殊貨物處理費依貨物性質由本表壹、倉儲之一、1.進出口貨物或三、進出口貨物之百分之五十計算，惟最低收費額為新台幣貳萬元。如需本公司地勤拆運服務者，申請人須依費率表參、其他之三、(一)、第6項每公斤額外支付新台幣0.6元。

FARGLORY FREE TRADE ZONE CO., LTD.

TERMINAL WAREHOUSE CHARGES

Effective from Aug. 01, 2021

UNIT: NT DOLLARS

ITEM	RATES			CHARGED UNIT	PAYER			REMARKS	
					IMPORT	EXPORT	TRANSIT		
I. CARGO S.T.O.R.A.G.E	A.General Goods 1.Import & Export (including sea-air/air-sea transshipment)	First 3 days	Under 300 kgs. 6.00 Over 300 kgs. 2.00	NT Dollars/kg.	Consignee	Shipper Carrier		1. Special cargo applies to cold storage items, plants, valuable goods and articles whose declared value exceeds NT\$1,000 per kg or its equivalent. 2. Perishable goods without custom release which were then transferred to General/Special & Import /Export/Transit storage area will charge by not only the perishable cargo rate but also the general/special cargo rate from its transferring date. 3. Storage fee of export and transit consolidated shipment will be charged by master air waybill ; but import consolidated shipment will be charged by master or house air waybill according to which the shipment is accepted. 4. Consignments handled in Express Handling Unit (including OBC) are applied to Express Cargo Rates. 5. BF transshipments means shipments loaded in bonded truck transfer from TTY airport to KHH International Airport. 6. Saturdays, Sunday and National Holidays won't be counted in the first 3 days in item I.A.1 . The cargo on the said date entering the warehouse shall be charged as original rates.	
		4th-6th days	2.50						NT Dollars/kg./day
		7th day on	3.50						
		2.Import & Export(ULD) (including sea-air/air-sea transshipment)	First 2 days 2.00 3rd day on 2.50	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day					Consignee
	3.Transit	First 2 days 1.00 3rd day on 0.60	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day			Incoming Carrier			
	4.Transshipment to KHH(BF)	First 2 days 1.20 3rd day on 0.60	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day	Applicant					
	C.H.A.R.G.E	B.Special Goods 1.Import & Export (including sea-air/air-sea transshipment)	First 2 days	Under 300 kgs. 6.00 Over 300 kgs. 2.50	NT Dollars/kg.	Consignee	Shipper Carrier		
			3rd-4th days	2.50					
			5th day on	3.50					
		2.Transit	First 2 days 1.50 3rd day on 1.20	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day			Incoming Carrier		
3.Transshipment to KHH(BF)		First 2 days 2.00 3rd day on 1.20	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day	Applicant					
C.Dangerous Cargo	1.Import / Export (Including Sea-Air / Air-Sea Transshipment)	First day	6.00	NT Dollars/kg.	Consignee	Shipper Carrier			
		2nd day	2.50	NT Dollars/kg./day					
		from 3rd day onwards	3.50						
	2.Transit	First day 2.00 from 2nd day onwards 1.50	NT Dollars/kg. NT Dollars/kg./day			Incoming Carrier			
3.Transshipment to KHH(BF)	First day	2.20	NT Dollars/kg.	Applicant					
	from 2nd day onwards	1.50	NT Dollars/kg./day						
D.Perishable Cargo	1.Import & Export	First 12 hours	Under 200 kgs. 5.50 Over 200 kgs. 2.00	NT Dollars/kg.	Consignee	Shipper Carrier			
		12th-24th hr	1.70						
		24th hr on	2.50						
E.Security inspection service for Export (including Free Trade Zone Terminal Export) or Transit shipment.				2.00	NT Dollars/kg.		Shipper	Shipper Carrier	
F.Carriers Company Goods	First 6 days	Under 300 kgs. 5.00 Over 300 kgs. 1.50	NT Dollars/kg.		Carrier		Incoming Carrier		
		7th day on						2.00	NT Dollars/kg./day
G.Express Goods				4.00	NT Dollars/kg.	Consignee	Shipper		
H.Minimum Charge	Import & Export		100.00	Per Air Waybill	Consignee	Shipper			
	Import & Export (Prepaid Unit)		1,000.00	Per Unit					
	Transit		50.00	Per Air Waybill			Incoming Carrier		
	Express Goods		40.00	Per Piece	Consignee	Shipper			
	Transshipment		50.00	Per Air Waybill	Consignee	Shipper			
II. U.L.D	A.Pallet	Per piece	10.00	NT Dollars/piece/day			Applicant	Each unit measures 318x244 cm (125"x96").Storage charge for container is based on a half unit and any fraction of half unit shall be regarded as a half unit.Any fraction of a day will be counted as a full day.	
	B.Container	Per half unit 50.00 Per unit 100.00	NT Dollars/day						
III. O.T	A.Rental of equipment	Tow Truck	150.00	NT Dollars/10 minutes				Equipment rental will be charged in 10-minute segments.Any length of time less than 10 minutes will be counted as 10 minutes.	
		Forklift	Under 3,000 kgs. 250.00 Over 3,000 kgs. 400.00						
IV. R.S	B.If the amount of export goods and transit goods returning to the Terminal after delivery to the carrier exceeds 500 kgs. per flight.			0.60	NT Dollars/kg.	Applicant		In addition to original charges for continued warehousing	
	C-1 Under any of following: a. Import shipment returning to the Terminal after delivery to consignee. b. Export shipment in warehouse withdrawn from Customs. c. No discrepancy in the weight of export shipment after requesting for re-weight. d. Requesting for weighting of import or transit shipment. e. Requesting for build-up or break down of transit shipment. f. Requesting for rebuild-up or rebreak down of all goods. g. Goods in container or pallet needs to be inspected or adjusted. h. CCTV monitor application and CD-ROM recording. i. Requesting for special service.			0.60	NT Dollars/kg.				
	C-2 Temperature control for RKN/RAP precooler.			2.00	NT Dollars/kg.				
	C-3 The service charge for Express cargo withdrawn from customs.			150.00	NT Dollars/time				
	C-4 Minimum charge per air waybill.			100.00	NT Dollars/time				
	D-1 Application for invoice modification			50.00	NT Dollars/time				
	D-2 Application for certifying document			100.00	NT Dollars/piece of paper				
	D-3 Change of records on cartons			100.00	NT Dollars/time of per Air Waybill				
	D-4 Express Cargo in warehouse/withdrawn from Customs or warehouse transfer.			150.00	NT Dollars/time				
	D-5 Prompt break down for import shipment		a.Under 3000kg 1,000.00 b.Over 3000kg 2,000.00	NT Dollars/Per House Air Waybill					
	D-6 Application for operation surveillance / photo-taking of Export, Transit or Import Shipment; or application for inspecting / recording of Temperature-Controlled Container (RKN / RAP).		a.Under 3000kg 1,000.00 b.Over 3000kg 2,000.00	NT Dollars/Per House Air Waybill					
	E-1 CCTV look up and provide the investigation report.			500.00	NT Dollars/Per 30 mins				
				1,000.00	NT Dollars/Per hour				

An extra 5% V.A.T. is required on the above items.

Notes:

- All storage charge will be paid at a full daily rate for any period less than one day (calendar date) , while that of the perishable cargo will be paid at a full 12-hours rate for any period less than 12 hours.
 - Cargo and unit load devices storage fee would be charged by per day (00:00-24:00) and if less than a day shall be counted as whole day.
 - All storage charge will be paid on actual gross weight, or volume weight, whichever is higher. The fraction of a kilogram will be charged as a kilogram and fraction of a dollar rounded off to a dollar.
 - Where the import shipment from a flight enters warehouse in several batches, the arrival of the first batch will be reckoned as the start of storage period of the whole goods.
 - Storage period of shipment in one air waybill shall be counted from the time the first piece of goods entering warehouse. For shipment entering in several batches , the actual time of each batch accepted will be used. But export goods entering in several batches in the same day, the storage charge will be reckoned by master air waybill.
 - When the shipment in one air waybill contains general and special goods, storage charge will be assessed by general and special goods rates according to the actual weight of each respectively.
 - If part of carrier's company goods contain special goods requiring special goods storage, that part of goods shall be charged special goods rates.
 - Natural calamity or force majeure, which causes the process of accepting export shipment or delivering import shipment being paused, the charges in the first 3 days in item I. A. 1 and first 2 days in item I. A. 2 and I. B. 1. will be postponed.
 - The storage charges of cargo in description I is the accumulation of different segments. The segment is defined by the cargo type and duration of storage. The charge of each segment is based on the charged unit of it.
 - Where the overweight and oversized super sensitive cargo applies for direct release through apron, 50% charge rate of the item I.A. or I.C. should be applied. The minimum charge shall be 20,000 NT\$. FTZ will charge the extra handling fee of 0.6 NT\$ per kg if the breakdown services required.
- This scale of rates is prepared in both the Chinese and English languages of which the Chinese language version will govern in case of discrepancy.